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Abstract (en)
A program-controlled communication system consists of, among other things, a digital computing system with a computer core (processor) managed
by a multi-tasking operating system and a system memory in which a multiplicity of program modules (PM 2) is stored. Each of the program modules
is used for implementing a particular function of the communication system. A function can only be executed by the relevant program module being
processed by the computer core. Since, as a rule, several functions are ready to be executed, the program modules ready for execution are noted
in a process list (PL) from which the operating system (Bs) in each case selects the program module having the highest priority (Pr) and allocates it
to the computer core for execution. To be able to prevent a prolonged displacement of program modules with low priority, the program modules are
combined in groups (so-called program module function classes (Kl)) which are successively in each case assessed to be current for a certain time
in periodic sequence, the operating system, when selecting from the process list, in each case only taking into consideration those program modules
which belong to the program module function class which is current in each case. <IMAGE>

Abstract (de)
Eine programmgesteuerte Kommunikationsanlage besteht u. a. aus einem digitalen Rechensystem mit einem von einem Multitasking-
Betriebssystem verwalteten Rechnerkern (Prozessor) und einem Systemspeicher, in dem eine Vielzahl von Programmodulen (PM 2)
gespeichert ist. Jedes der Programmodule dient zur Realisierung einer bestimmten Funktion der Kommunikationsanlage. Ausgeführt werden
kann eine Funktion nur, indem das betreffende Programmodul vom Rechnerkern abgearbeitet wird. Da in der Regel mehrere Funktionen
zur Ausführung anstehen, werden die ablaufbereiten Programmodule in einer Prozeßliste (PL) vermerkt, aus der das Betriebssystem (Bs)
jeweils dasjenige Programmodul mit der höchsten Priorität (Pr) auswählt und dem Rechnerkern zur Ausführung zuteilt. Um eine länger
andauernde Verdrängung niederpriorisierter Programmodulen verhindern zu können, werden die Programmodule in Gruppen, sogenannten
Programmodulfunktionsklassen (Kl) zusammengefaßt, die in periodischer Abfolge nacheinander jeweils für eine gewisse Zeitdauer als aktuell
bewertet werden, wobei das Betriebssystem bei der Auswahl aus der Prozeßliste stets nur solche Programmodule berücksichtigt, die der jeweils
aktuellen Programmodulfunktionsklasse angehören. <IMAGE>
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